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Co mi dalo studium Hradecké fotografické konzervatoře? Především mi zcela převrátilo 

přemýšlení nad fotografií. Tvůrčí proces se mi stal cestou k sebevyjádření prostřednictvím obrazu. 

Tady vždy platí, že fotografie vzniká v hlavě, ne ve fotoaparátu. Proto se vás v Impulsu nikdy nikdo 

nezeptá, čím fotíte. Každá lekce byla nesmírně inspirativní.  

Odcházeli jsme vždy bohatší o přehled v literatuře, kulturním dění, architektuře, filozofii. Měli 

jsme nad čím přemýšlet a s tím šla ruku v ruce i větší chuť do další práce. Také jsme se naučili 

objektivně hodnotit své fotografie. Opustili jsme klasifikaci líbí/nelíbí a začali si vážit práce ostatních, 

nacházeli krásu v obrazech, které bychom dříve minuli bez povšimnutí, protože bychom nebyli 

schopni jim porozumět.  

Studium na fotografické škole také znamená vstup do odborné komunity. Přátelská, 

podporující skupina lidí, v níž všichni dělají to stejné, a přesto každý zcela jinak. Dobíjelo to energii, 

přinášelo to nápady a byla legrace. 

Odcházet se nám nechtělo, a tak se sdružujeme dál a já už se těším na další cestu do Hradce na 

fotografický workshop nebo přednášku. 

 
- Pavla  

 

 

Než jsem podala přihlášku na Hradeckou fotografickou konzervatoř, musela jsem ujistit sama 

sebe, že chci vybočit z řad komerčních fotografů. Když jsem totiž viděla rozvoj těch, jenž konzervatoř 

absolvovali, vždy se ve své tvorbě velice posunuli. A myslím že nikdo z nich netušil, kterým směrem. 

Měla jsem strach, že pokud budu studovat kreativní fotografii, změní se radikálně můj přístup a 

nebudu už žádaná na ateliérové, párové a rodinné fotografování.  

Nejtěžší pro mě tedy bylo rozhodnout se, co vlastně chci. Záhy jsem si uvědomila, že je 

spoustu líbivých a uhlazených fotografií ve světě sociálních sítí, že to s trochou snahy a za pomocí 

moderních technologií zvládne téměř každý. Proč být ale stejná, kopírovat, napodobovat a soutěžit o 

likes? Vždyť cesta je cíl a tou je tvorba.  

A co mi HFK dala? Změnila můj pohled, chápání fotografie a naučila mě práci nikoliv nahodilosti.  

- Květoslava  

 


